

reference to the Lake Erie outrage, Mr. Seward, under date of October 1st, thanks His Excellency "for the assistance tendered by you and the Canadian authorities towards the detection of the prisoners concerned in the affair." In the case of the Greek fire alleged to be manufactured in Canada, Mr. Seward, in a letter to Lord Monck, says His Excellency's despatch "has given great satisfaction;" and further, Mr. Seward states that he "is satisfied with the action of the Canadian Government." The next case is that of the steamer *Georgian*. At the close of the correspondence on the 16th March, 1865, Mr. Seward expresses "the satisfaction with which the United States Government view the Governor-General's prompt and friendly action" in the case of the steamboats supposed to be fitted up at Montreal to prey on American commerce, the *Pinero* and *Almandera*. Under date 7th January, 1865, Mr. Seward says he "is satisfied with the investigation ordered." Under date 16th February, he thanks the Governor General for "his prompt attention to the matter." On the 27th March, there was a further letter of thanks from Mr. Seward. Next, we come to the schooners *Montreal* and *Saratoga*, also supposed to be fitting out in Canadian ports. On this occasion, an investigation into the circumstances was made by the Governor-General and the Canadian Government; and on the 30th March, 1864, Mr. Seward thanks Lord Lyons for "his ready intervention," and requests him to convey to His Excellency the Governor-General the grateful acknowledgements of this Government for "its prompt attention to its representations." On the 22nd April, 1864, Lord Lyons communicated to Mr. Seward Lord Monck's despatch, transmitting a copy of Col. Wiley's report. Mr. Seward begs His Lordship to convey to His Excellency, the Governor General, the thanks of this Government for "the friendly alacrity with which he has investigated the matter." Then there was a statement made by Mr. McNab, which turned out to be without foundation, but which resulted in Mr. Seward's acknowledging, under date April 8th, 1865, his appreciation of the proceedings. Then came the case of Dr. Blackburn, who was charged with sending clothes infected with yellow fever into the cities of the Union. The correspondence shows the very active course of the Canadian Government with respect to it, and only because the American Government failed to furnish the Canadian Government with evidence to put him on his trial, was he not so put. Then we come to the St. Alban's raid, the return from which is very voluminous,

[Hon. Mr. Galt—L'hon. M. Galt.]

M. Seward dans laquelle il remercie Lord Lyons, au nom du Président, pour les renseignements qui lui ont été envoyés dans un si haut esprit de justice et de libéralité, et il a indiqué que des mesures étaient prises pour faire avorter le plan des rebelles. En ce qui concerne l'injure du lac Erié, M. Seward, le 1<sup>er</sup> octobre, a remercié Son Excellence «pour l'aide fournie par Son Excellence et les autorités canadiennes en vue de découvrir les prisonniers impliqués dans l'affaire». Dans le cas de l'incendie grec, que l'on suppose avoir été comploté au Canada, M. Seward, dans une lettre adressée à Lord Monck, déclarait que le message envoyé par Son Excellence «a été fort apprécié» et en outre, M. Seward a déclaré qu'il «était content des mesures prises par le Gouvernement canadien». Puis, vint l'affaire du navire *Georgian*: au moment de la clôture de la correspondance, le 16 mars 1865, M. Seward exprime: «la satisfaction du Gouvernement des États-Unis devant la façon rapide et amicale dont a agi le Gouverneur Général.» Dans le cas de ces navires, qui étaient censés être armés à Montréal pour attaquer le commerce américain, à savoir le *Pinero* et l'*Almandera*, M. Seward déclare le 7 janvier 1865, qu'il «est satisfait de l'enquête qui a été recommandée». Le 16 février, il remercie le Gouverneur Général de: «s'être occupé rapidement de l'affaire.» Le 27 mars, M. Seward a envoyé une nouvelle lettre de remerciement. Puis, vient l'affaire des goélettes *Montréal* et *Saratoga*, que l'on pensait aussi être armées dans les ports canadiens. A cette occasion, le Gouverneur Général et le Gouvernement canadien ont ordonné que l'on enquête sur les circonstances de l'affaire; et le 30 mars 1864, M. Seward remercie Lord Lyons pour sa «prompte intervention» et lui demande de transmettre à Son Excellence le Gouverneur Général, les remerciements de son Gouvernement pour «la diligence qu'il a mise à répondre à ses instances». Le 22 avril 1864, Lord Lyons a fait parvenir à M. Seward la dépêche de Lord Monck, transmettant une copie du rapport du colonel Wiley. M. Seward prie Sa Seigneurie de transmettre à Son Excellence le Gouverneur Général, les remerciements de son Gouvernement pour «la célérité avec laquelle il a amicalement enquêté sur cette affaire.» Puis, une déclaration faite par M. McNab s'est révélée sans fondement, mais elle a été à l'origine des remerciements de M. Seward, le 8 avril 1865. Puis, nous avons l'affaire du docteur Blackburn que l'on a accusé d'envoyer dans les villes de l'Union des vêtements contaminés par la fièvre jaune. La correspondance révèle les mesures énergiques prises par le